
Kritično do pojavov v naši družbi
»Ugotavljamo, da za razpravo o predlogu sklepov 13. seje CK ZKJ

obstoji velik interes v partijskih vrstah in v širši javnosti. Lahko bi celo
rekli, da lako izrazitega interesa za sklepe centralnega organa že dolgo
ni bilo,« je na začetku svojega govora na 22. scji občinskega komileja
ZKS naše občine, ki je bila 6. septentbra, dejal Pavel Vindišar, pred-
sednik OK ZKS Ljubljana Moste-Polje.

S to sejo, ki so se je poleg čla-
nov občinskega komiteja udele-
žili še člani komisij in organov pri
OK ZKS, predvojni komunisti,
predstavniki naše občine v cen-
tralnem in mestnem komiteju
ZKS, komunisti iz občinskih
vodstev družbenopolitičnih or-
ganizacij in izvršni sekretar pri
CK ZKS Ivan Godec, se je tudi v
naši občini pričela široka partij-
ska razprava o sklepih 13. seie
CK ZKJ.

»Gre za zahtevo, da se na vseh
ravneh oceni, kako je ZK vpeta v
sedanje gospodarske in z njimi
povezane politične razmere. Ne
gre nam za to, da na zunaj izka-
žemo politično aktivnost, gre za
to, da dosežemo rezultate. Na se-
stankih moramo voditi odprto,
kritično in konkrento razpravo, v
kateri bi se moral oglasiti vsak
ČlanZK,« jepoudarilPavel Vin-
dišar.

V nadaljevanju svojega go-
vora se je Pavel Vindišar dota-
knil tudi socialne sestave ZK.
»ZK je delavska partija; to mora
biti izraženo tako z njeno so-
cialno sestavo kot z vplivom vseh
delavcev na njeno politiko. V
naši občini, kjer je med 30.000
delavci 15.000 takšnih, ki so brez
kvalifikacije ali so le priučeni, je
za ZK še posebno pomembno,
kako je povezana s tem delom
delavskega razreda; to je s tistim
delotn, ki dela najbolj trdo in živi

najslabše, ki je v marsičem odri-
njen od odločanja, ki je narod-
nostno zelo raznolik, ki je kriti-
čen do razmer, ki pa tudi hoče
delati. Ta del moramo bolj pri-
tegniti v ZK.«

Ko je predsednik našega ob-
činskega komiteja Pave! Vindi-
šar govoril o zdajšnjih razmerah,
je dejal, da številke kažejo na
nepričakovano dobro gospodar-
jenje v občini. Na tem je treba
graditi idejno in politično delo.
Prav gotovo je za nas pomemb-
no, da smo se rešili največjih
zgubarjev in da nimamo v občini
niti ene organizacije, ki bi morala
zaradi nelikvidnosti izplačevati
nižje osebne dohodke, da uresni-
čujemo izvozne obveznosti in
tako naprej. Po drugi strani pa bi
naredili temeljno napako, če bi
ocenili, da problemov ne bo več.

Odprtih vprašanj, ki zadevajo
tako gospodarski kot politični si-
stem, je veliko. Nekatera se
lahko in se tudi morajo reševati
samo znotraj delovnih organiza-
cij. Pavel Vindišar je orisal nekaj
takih primerov: »Komunisti iz
delovne organizacije Sap bi se
morali vprašati, zakaj kljub šte-
vilnim prizadevanjem še danes
niso urejeni dohodkovni odnosi
med temeljnima organižacijama
Turbus in Servo. Turbus, ki pre-
važa potnike, posluje ali z izgubo
ali na tneji rentabilnosti; Servo,

ki predvsem zanj popravlja av-
tobuse, pa z nekaj milijardnim
ostankom. V Indosu bodo morali
komunisti pogledati, zakaj se
prodaja viličarjev ustavlja, zakaj
ne dela oiti tisti viličar, ki ga po-
kažejo kot vzorec tujemu kupcu.
Samo vztrajnosti nekaterih ko-
munistov v Šumiju gre zasluga,
da v tej organizaciji mnoge re-
zervne dele, ki so jih drago pla-
čevali iz izvoza, zdaj izdelujejo
sami. Osnovna organizacija
združenja obrtnikov iz naše ob-
čine je izjemno aktivna. Imamo
dobra tako partijska kot skupš-
činska stališča o razvoju drob-
nega gospodarstva. Toda stvari

V razpravi so ustvarjalno so-
delovali: Stane Keber, Janez
Koman, Franc Rejc, Stane
Meljo, Mihael Sengelaja,
Aleš Jelenc, Marjan Moikrie,
Niko Lukež, Matija Božič,
Igor Kadunc in Ivan Godec.

se tu ne premaknejo. Treba bo
videti, kje so resnični vzroki, da
mnogi dobri predlogi zvedene.
Komunisti iz Jate in Tovarne
močnih krmil niso uspeli prispe-
vati k razrešitvi konflikta med
tema dvetna organizacijama,
tako da se bodo morali v nasled-
njih dneh srečati na CK ZKS.«

V na trenutke kar precej ostri
razpravi so govorniki opozorili
na vrsto nepravilnosti, ki se do-
gajajo v naši družbi. Še vedno se
sprašujemo, kdo je za kaj odgo-
voren, namesto da bi povedali
imena; nimamo še dobro ureje-

nega nagrajevanja po delu, in-
formacije do članstva ZK priha-
jajo prepozno. Pri tnladih se krha
zaupanje v ZK, in to zato, ker
sklepov ne uresničujemo, ker so
naša dejanja drugačna od besed."
Kompromitirali so se tudi posa-
mezni člani ZK, tako da je padel
ugled celotne organizacije. Pri
sebi, pri komunistih moramo za-
četi urejati stvari, so menili neka-
teri razpravljavci, tako da se bo
spet povmilo omajano zaupanje
v ZK. Ljudi, ki svojega dela ne
zmorejo ali nočejo opravljati
dobro in tako predstavljajo
coklo našemu razvoju, je treba
zamenjati s sposobnejšimi. Se-
stanki po osnovnih organizacijah
pa naj bodo vodeni tako, da se
člani ZK, nevešči govorjenja, ne
bodo prestrašili in se bodo ogla-
šali k besedi. Član CK ZKS Ivan
Godec je ocenil, da bo ta kritična
razprava doprinesla k objikova-
nju dobrih sklepov. Dodal je še,
da je treba na teh sestankih po-
gledati predvsem dogajanje v
svojem okolju in poiskati ak-
lualne naloge, ki naj jih komuni-
sti uvrstijo v svoj program.

Komunisti so na tej seji skleni-
li, da bodo govor predsednika in
sporočila te seje, skupaj s pred-
logom sklepov, izhodišča za raz-
prave po osnovnih organizacijah
ZK, akcijskih in problemskih
konferencah ter svetih ZK. Spre-
jeli so tudi operativni program,
po katerem naj bi bile te raz-
prave med 10. septembrom in
10. oktobrom, nato pa naj bi ob-
činski komite ocenil, kako so po-
tekale aktivnosti in kakšni so re-
zultati teh sestankov.
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